
 
PPROTOKÓŁ Nr 19/09  

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  
i Ochrony Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  

Rady Miejskiej w Golczewie 
odbytego w dniu 24 marca 2009 r. 

 
Posiedzeniu przewodniczył Grzegorz Dyksy Przewodniczący Komisji Finansów, 
Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
Komisje posiedzenie rozpoczęły o godz. 14 00, zakończyły o godz. 16 35 

W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej, Komisji Finan-
sów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska i członkowie Komisji Oświaty 
Zdrowia i Spraw Społecznych (radny Wiesław Kloch uczestniczył od godz. 1411 , tj. 
od podpunktu 3 porządku obrad). 
W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Andrzej Danieluk, burmistrz, Waldemar 
Bartniczuk zastępca burmistrza, Barbara Deszyńska, skarbnik gminy, Ireneusz 
Wilk, sekretarz gminy, Emilia Dobrowolska, dyrektor Szkoły Podstawowej w Wyso-
kiej Kam., Andrzej Radecki, dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Golczewie, Kazimiera Latawiec, kierownik Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w Golczewie oraz Zbigniew Olech, radca prawny. 
 
Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Porządek obrad komisji: 
 
 
1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia Komisji, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 
 
2. Omówienie spraw sesyjnych: 
1) projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Samo-

dzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Golczewie w 2008 r., 
2) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup sprzętu medycznego 

przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Golczewie, 
3) projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość i szczegóło-

we warunki przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach pro-
wadzonych przez Gminę Golczewo dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za 
wysługę lat, za warunki pracy oraz niektórych innych świadczeń wynikają-
cych ze stosunku pracy, 

4) sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie za 
2008 r., 

5) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wy-
soka Kam. na lata 2007-2013, 

6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gol-
czewo na lata 2007-2013, 

7) projekt uchwały w sprawie przekazania nieruchomości, 
8) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie własności 

gruntu za wynagrodzeniem, 
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9) projekt uchwały w sprawie rozpa- trzenia skargi na kierownika Za-

kładu Usług Publicznych w Golczewie, 
10) projekty uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika Zakładu 

Usług Publicznych w Golczewie, 
11) projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk 

sportowych Moje Boisko „Orlik 2012”, 
12) projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ra-
towniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwowa 
Straż Pożarną lub Gminę Golczewo, 

13) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2009 r. 
 

3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie obrad. 
 
Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Przewodniczy obrad stwierdził, że w posiedzeniu udział bierze 14 członków 
komisji i komisje są władne do wydawania opinii i wniosków do rozpatrywanych 
tematów posiedzenia. 

Powitał radnych i zaproszonych gości następnie przedstawił porządek posie-
dzenia komisji, do którego Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza złożył wnio-
sek o wykreślenie podpunktu 2 dotyczącego projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zakup sprzętu medycznego przez Samodzielny Publiczny zakład Opieki 
Zdrowotnej w Golczewie, stanowiącego załącznik nr 2 do protokołu. Podjęcie 
wspomnianej uchwały będzie bezprzedmiotowe ze względu na obowiązującą w dal-
szym ciągu uchwałę nr XVI/105/2000 Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 17 
kwietnia 2000 r. w sprawie zasad dokonywania zakupu lub przyjmowania darowi-
zny i sprzętu medycznego oraz zbycia, wydzierżawienia lub wynajęcia majątku 
trwałego przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Golczewie. Pro-
sił natomiast o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie do-
tacji na dofinansowanie robót budowlanych przy zbytkach wpisanych do rejestru 
zabytków. 

Ponadto poinformował, że z powyższym wnioskiem wystąpi także na najbliż-
szej sesji Rady. 

 
Radni nie wnieśli uwag do ww. propozycji.  
Przewodniczący obrad poddał wniosek zastępcy burmistrza pod głosowanie. 
 
W wyniku jawnego głosowania Komisje: 
 Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie  

7 głosami „za”, 
 Komisja Rewizyjna jednomyślnie 6 głosami „za”, 
 Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie 6 głosami „za”, 

 
Pozytywnie zaopiniowały proponowany porządek obrad. 

 
Wobec powyższego porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 
 
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 
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2. Omówienie spraw sesyjnych: 
1) projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Samo-

dzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Golczewie w 2008 r., 
2) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup sprzętu medycznego 

przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Golczewie, 
3) projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość i szczegóło-

we warunki przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach pro-
wadzonych przez Gminę Golczewo dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za 
wysługę lat, za warunki pracy oraz niektórych innych świadczeń wynikają-
cych ze stosunku pracy, 

4) sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie  
za 2008 r., 

5) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wy-
soka Kam. na lata 2007-2013, 

6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gol-
czewo na lata 2007-2013, 

7) projekt uchwały w sprawie przekazania nieruchomości, 
8) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie własności 

gruntu za wynagrodzeniem, 
9) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika Zakładu 

Usług Publicznych w Golczewie, 
10) projekty uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika Zakładu 

Usług Publicznych w Golczewie, 
11) projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk 

sportowych Moje Boisko „Orlik 2012”, 
12) projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ra-
towniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwowa 
Straż Pożarną lub Gminę Golczewo, 

13) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2009 r. 
 

3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 1c) Radni nie wnieśli uwag do protokołu z ostatniego wspólnego posiedzenia 
odbytego w dniu 24 lutego 2009 r. 

 
Ad. Omówienie spraw sesyjnych: 
 
Ad. 2.1). projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Samo-

dzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Golczewie w 2008 r. 

 Zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały i prosił Pana Andrzej Ra-
deckiego. dyrektora SPZOZ w Golczewie o złożenie sprawozdania. 
 Andrzej Radecki poinformował, że SPZOZ od 1 kwietnia 2000 r. prowadzi 
działalność na terenie gminy Golczewo w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej, 
ambulatoryjnej specjalistycznej opieki zdrowotnej w zakresie chirurgii ogólnej, gi-
nekologii i położnictwa oraz rehabilitacji leczniczej. Świadczenia medyczne były 
udzielane w budynku przychodni w Golczewie oraz gabinecie lekarskim w Wysokiej 
Kam.  
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W 2008 r. udzielono ogółem 67.402 świadczenia medyczne, szczegó-

łowy ich podział ujęto w sprawozdaniu. 
Poinformował, że zorganizowano kilka białych sobót, gdzie z porad specjalistów 
skorzystali pacjenci. 
Działalność bieżąca SPZOZ finansowana jest ze środków przekazywanych w mie-
sięcznych transzach przez NFZ oraz z wpłat pacjentów za usługi z zakresu rehabili-
tacji oraz badań, które nie wchodzą w zakres świadczeń POZ. 
Poinformował, że 2008 r. został zamknięty wynikiem dodatnim w wysokości 
86.143,10 zł. Osiągnięto przychód w wysokości 853.315,44 zł, zaś koszty wynosiły 
kwotę 767.172,34 zł. 
Dodatni wynik finansowy wynika ze wzrostu finansowania świadczeń przez NFZ  
w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej w IV kwartale 2008 r. i dzięki temu bę-
dzie istniała możliwość zakupu specjalistycznego sprzętu. 
W załączniku do sprawozdania określono szczegółowo wykaz kosztów i przychodów 
w 2008 r. jakie osiągnął SPZOZ w 2008 r. 
 
Radni nie wnieśli uwag do niniejszego projektu uchwały i złożonego sprawozdania 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Ad. 2.2) projekt uchwały w sprawie dotacji na dofinansowanie robót budowlanych 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały i 
poinformował, że proboszcz Parafii Rzymskokatolickiej w Kozielicach zwrócił się z 
wnioskiem jako jedyny o udzielenie dotacji na dofinansowanie robót budowlanych 
kościołów w Niemicy i Kozielicach w wysokości 50 tys. zł. Przedłożył niezbędną do-
kumentację spełniającą wymogi określone w uchwale nr XVI/151/08 Rady Miej-
skiej w Golczewie z 30 września 2008 r w sprawie określenia zasad udzielania do-
tacji. Stwierdził, że w budżecie Gminy na ten cel zabezpieczono środki finansowe 
na ten cel w wysokości 30 tys. zł. Wnioskodawca uzasadniając swój wniosek in-
formuje, iż dzięki uzyskaniu dotacji od jednostki samorządu terytorialnego będzie 
istniała szansa na pozyskanie znacznie większej ilości środków finansowych z ze-
wnętrznych źródeł. Wyjaśnił, że dotacja otrzymana z Gminy pokryje jedynie koszy 
wykonania dokumentacji na remont kościoła filialnego w Niemicy. 
 Radny Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady zwrócił uwagę na fakt 
zbyt późnego przedłożenia projektu uchwały dla radnych i dodał, że Burmistrz 
dysponował odpowiednimi materiałami już przed ostatnią sesją i winien w odpo-
wiednim czasie przygotować projekt uchwały. 
 Radny Tomasz Bartniczuk, zapytał, czy to jest takie pilne. 
 Zastępca burmistrza wyjaśnił, że dokumentację złożoną przez wnioskodawcę 
należało szczegółowo doprecyzować. Ponownie wyjaśnił zasady udzielania dotacji 
na podstawie wspomnianej wyżej uchwały informując, że środki na ten cel są za-
bezpieczone w budżecie w proponuje się przeznaczenie ich na remont kościoła w 
Niemicy. 
 Radny M. Perużyński stwierdził, że analizował wykaz kościołów, które otrzy-
mają wsparcie finansowe Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego, lecz nie 
było w nim kościoła w Niemicy i dodał, iż sensownym jest udzielanie dotacji, wów-
czas, gdy ten cel wesprze dodatkowo Marszałek. 
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 Radny Lech Ferdynus zapytał, ja- kie będą zasady rozliczania udzielonej 
dotacji ? 
 Zastępca burmistrza wyjaśnił, że z wnioskodawcą zostanie podpisana odpo-
wiednia umowa na podstawie pkt 8 uchwały nr XVI/151/08 w sprawie określenia 
zasad udzielania dotacji do której zostania załączona pełna dokumentacja.  
Zgodnie z zawartą umową na wskazaną inwestycję dotacja zostanie rozliczona. 
Oznajmił ponadto, że na Gminie spoczywa również obowiązek dbania o zabytki po-
łożone na naszym terenie i zasadnym jest wspieranie tego typu działań. 
Stwierdził, że wnioskodawca ubiegający się o pozyskanie środków zewnętrznych 
winien wskazać źródła finansowania danego zadania 
 

Radni nie wnieśli więcej uwag do niniejszego projektu uchwały.  
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Ad. 2.3) projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość i szczegó-

łowe warunki przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzo-

nych przez Gminę Golczewo dodatki motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, 

za warunki pracy oraz niektórych innych świadczeń wynikających ze stosunku pra-

cy 

 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy przedstawił projekt uchwały i poinformował, 
w 6 listopada 2008 r. Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę  
nr XVII/157/08 w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków placo-
wych dla nauczycieli, które miały obowiązywać w roku bieżącym. Z uwagi na fakt, 
że po koniec ubiegłego roku Sejm zmienił ustawę Karta Nauczyciela, tym samym 
unieważnił powyższy regulamin i z mocy ustawy powyższa uchwała straciła swoją 
ważność. W związku z powyższym należało ponownie rozpocząć procedurę uzgad-
niania obecnego projektu uchwały ze związkiem  zawodowym zrzeszającym na-
uczycieli , którego dokonano w dniu 13 marca br. Stwierdził, że obowiązywanie re-
gulaminu obecnie nie będzie ograniczone czasowo i nie będzie w związku z tym 
obowiązku corocznego jego uchwalania. Porównując do poprzedniego regulaminu 
wyjaśni, że zmiana polega na wyłączeniu związków zawodowych z uczestnictwa 
przy indywidualnym przyznawaniu składników płacowych dla nauczycieli oraz po-
wrócono do przyznawania dodatku funkcyjnego dla nauczyciela konsultanta. 
 Radny Mieczysław Perużyński, zwrócił uwagę na fakt, iż Państwo dało pod-
wyżki dla nauczycieli lecz nie zagwarantowało środków finansowych na ten cel  
w subwencji oświatowej przekazywanej Gminie i  w związku z tym samorządy win-
ny same sobie poradzić z wydatkami na ten cel, zapytał, czy jest przygotowane wy-
liczenie, ile Gmina dołoży ? 
 Sekretarz poinformował, że określone kwoty na podstawie symulacji były 
brane pod uwagę przy konstruowaniu uchwały podjętej w listopadzie 2008 r. i te 
same dane wzięto pod uwagę w niniejszym projekcie uchwały.  

Wyjaśnił, że ustawa budżetowa została uchwalona lecz nie posiadamy jeszcze 
rozporządzenia Ministra Finansów, które określi minimalne stawki wynagrodzenia 
zasadniczego nauczycieli dodał, że nie posiadamy danych dotyczących szczegółów , 
lecz globalna średnia określona jest w ustawie Karta Nauczyciela. 
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Radni nie wnieśli więcej uwag do przed- stawionego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, który stanowi załącznik  
nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 2.4) sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie  

za 2008 r. 

 Kazimiera Latawiec, kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła 
sprawozdanie i poinformowała, że OPS zatrudnionych jest 9 osób. Do zadań wła-
snych o charakterze obowiązkowym należy m. in.: utrzymanie OPS, w tym zapew-
nienie środków na wynagrodzenia pracowników, przyznawanie i wypłata zasiłków 
celowych i okresowych, sporządzanie bilansu potrzeb gminy w zakresie pomocy 
społecznej,  udzielanie schronienia, zapewnienie posiłku oraz niezbędnego ubrania 
osobom tego pozbawianym, praca socjalna, organizowanie i świadczenie usług 
opiekuńczych w miejscu zamieszkania, dożywianie dzieci, kierowanie do domów 
pomocy społecznej i ponoszenie odpłatności za pobyt mieszkańca w tym domu. 
W 2008 r. ze świadczeń pomocy społecznej przyznanych w ramach zadań zleco-
nych i własnych skorzystały 264 rodziny, w tym 173 na wsi. 
Środki na realizację swoich zadań OPS otrzymuje z budżetu Wojewody i z budżetu 
Gminy.  
Poinformowała, że do świadczeń rodzinnych zaliczamy: zasiłki rodzinne i dodatki 
do zasiłku rodzinnego, „becikowe” i świadczenia opiekuńcze. Dotacja wykorzystana 
na realizację wypłaty powyższych świadczeń w 2008 r. wyniosła 1.669.151 zł. 
Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane są za osoby pobierające świadczenia 
z pomocy społecznej. Ogółem wypłacono na 14.219 zł dla 49 osób. Wypłata zasił-
ków okresowych jest zadaniem obowiązkowym gminy i przysługuje szczególnie z 
tytułu długotrwałej choroby , niepełnosprawności, bezrobocia, itp., przy spełnieniu 
odpowiedniego kryterium dochodowego. Z tej formy pomocy skorzystały 133 osoby 
na kwotę 193.543 zł. Kolejnym zadaniem obowiązkowym gminy jest wypłata zasił-
ków celowych będących zaspokojeniem niezbędnej pomocy bytowej, które otrzyma-
ło 245 rodziny na kwotę 242.144 zł. Wielkości te uwzględniają pomoc udzieloną w 
formie zasiłków celowych w ramach programu „Pomoc państwa w zakresie doży-
wiania” z przeznaczeniem za zakup żywności. W 2008 r. udzielono pomocy  
dla dwóch rodzin dotkniętych skutkami pożaru. Ponadto poinformowała, że zada-
niem własnym gminy o charakterze obowiązkowym jest ponoszenie opłat za osoby 
umieszczone w domu pomocy społecznej, którą objęto 7 osób na kwotę 86.162 zł. 
Zadaniami zleconymi z zakresu administracji rządowej objęto 21 rodzin na kwotę 
21.000 zł. Dodatki mieszkaniowe realizowane są w ramach zadań własnych, nie 
zmieniło się kryterium i forma jego przyznawania na podstawie której może być 
przyznawany. Na dodatki mieszkaniowe 2008 r. wypłacono 90.404,32 zł dla 98 ro-
dzin i dodała, że z roku na rok powyższe świadczenie jest niższe. 
Następnym rodzajem pomocy jest Pomoc Państwa w zakresie dożywiania, którą 
ogółem objęto 127 uczniów i wydatkowano kwotę 13.813 zł. Od 1 kwietnia br. 
zgodnie z ustawą na podstawie decyzji dyrektora szkoły z dożywiania będzie mógł 
skorzystać każdy uczeń jeśli będzie tego potrzebował nawet nie spełniając określo-
nego kryterium. Kolejnym zadaniem własnym gminy o charakterze obowiązkowym 
jest organizowanie i świadczenie usług opiekuńczych, którym objęto 8 osób na 
kwotę 21.585 zł, osoby korzystające dokonały wpłaty na 3.144 zł. Od 1 kwietnia 
b.r. OPS realizuje projekt systemowy Program Operacyjny Kapitał Ludzki 2007-
2013, w ramach którego został zatrudniony pracownik. OPS oprócz stworzenia 
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stanowiska pracy otrzymał ponadto komputer, urządzenie wielofunkcyjne i 
meble. Koszt tego zadania wynosił 7-.622 zł. Programem powyzszym objęto 8 osób 
korzystających z pomocy społecznej i już 2 osoby dzięti temu otrzymały zatrudnie-
nie. 
W 2008 r. do realizacji dla OPS przekazano zadanie „Pomoc osobom uprawnionym 
do alimentów”, na którego wdrożenie otrzymano środki finansowe w wysokości 
39.043 zł. Z powyższe środki zakupiono: niszczarkę, komputery, monitor, drukar-
kę, faks, tablicę informacyjną, zakupiono meble dokonano wymiany 3 okien, roz-
budowano sieć alarmową i komputerową, wykonano remont pomieszczeń OPS i 
remont WC. Kierownik OPS zgłosiła potrzebę zatrudnienia pracownika do realizacji 
funduszu alimentacyjnego. 
Stwierdziła ponadto, że praca jest mozolna i wymaga współpracy z innymi instytu-
cjami. 
 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, ile było odwołań od decyzji, i ile jest rodzin, 
które żyją tylko ze świadczeń OPS ? 
 Kierownik OPS poinformowała, że nie było odwołań, zaś rodzin utrzymują-
cych się ze świadczeń pomocy społecznej jest bardzo dużo. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego sprawozdania. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawione sprawozdanie. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący obrad o godz. 14 45 zarządził 10 min przerwy. 

o godz. 14 55 wznowiono posiedzenie. 

 

Ad. 2.5) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  

Wysoka Kam. na lata 2007 – 2013 

 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że ww. projekt uściśla i doprecyzowuje uchwałę nr XVI/143/08 
Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 30 września 2008 r. w sprawie Planu Odnowy 
Miejscowości Wysoka Kamieńska na lata 2007-2013. 
 Zbigniew Urbański, inspektor Urzędu Miejskiego poinformował, że opraco-
wanie ww. Planu jest niezbędne w celu możliwości ubiegania się o pozyskanie 
środków finansowych z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013: 
Oś 3 Działanie „Odnowa i rozwój wsi”. W przedstawionym projekcie uchwały za-
warto zmianę kosztów i termin realizacji poszczególnych działań. 
Stwierdził, że w tabeli na str. 17 pkt 1 Budowa Centrum Społeczno-Kulturalnego w 
związku z tym, że opracowano Program, koszt realny tego zadania został zwiększo-
ny do 800 tys. zł. Przyjęto nieci inny podział środków finansowych, ponieważ w po-
przedniej uchwale zakładano wkład własny w wysokości 25 % a dofinansowanie w 
wysokości 75 %. Wyjaśnił w związku z tym, że opublikowana została punktacja do-
tycząca powyższego działania , która zakłada, że w sytuacji, gdy udział Gminy wy-
niesie 59 % własnego wkładu wówczas Gmina zyskuje dodatkowe punkty przy 
ocenie wniosku i dzięki temu zwiększa się szansa na pozyskanie środków ze-
wnętrznych. 
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Natomiast w pkt 3 Budowa boiska do piłki nożnej doprecyzowano jego koszt 
realizacji wynikający z wykonanego kosztorysu. Poinformował, że pozostałe zada-
nia, jeżeli chodzi o koszty nie ulegają zmianie. W pkt 4 Uzbrojenie w sieć wodnoka-
nalizacyjną przy zbiorniku retencyjnym, które było zaplanowane na 2008 r. doko-
nano zapisu, że zostało wykonane. 
 Radna Danuta Bednarz zwróciła uwagę na błędny zapis dotyczący użytko-
wania oczyszczalni ścieków w Wysokiej Kam. przez ZUP Golczewo, która faktycznie 
użytkowana jest przez PKP. Stwierdziła ponadto, iż w obecnym projekcie umiesz-
czono nieaktualne zdjęcie remizy strażackiej, która jest po remoncie i już wygląda 
inaczej. 
 Zastępca burmistrza poinformował, że sprawdzi, kto jest faktycznym użyt-
kowaniem ww. oczyszczalni wówczas ewentualna poprawka zostanie naniesiona. 
 Zbigniew Urbański stwierdził, że remont remizy został wykonany w 2008 r., 
więc zdjęcie można faktycznie wymienić. 
 Zastępca oznajmił, iż Plan obowiązuje przez lata 2007-2013, więc obowiązuje 
realizację wszelkich zadań wykonanych w tym okresie w danej miejscowości w 
związku z powyższym pewne dane mogą być jednak nie do końca aktualne. 
 Radna Danuta Bednarz zapytała, czy w kierunku budowy Centrum wykony-
wany jest projekt, plany, itp. ? 
 Zbigniew Urbański odpowiedział, iż obecnie projekt jest na ukończeniu. 
Prosił ponadto Komisje o wyrażenie zgody na zamieszczenie aktualnych mapek 
do obecnie przedstawionej wersji projektu, które zostały wykonane na podstawie 
projektu architektonicznego zagospodarowania terenu 
 
Radni nie wnieśli uwag do propozycji Z. Urbańskiego, inspektora UM oraz do cało-
ści niniejszego projektu uchwały. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Ad. 2.6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości  

Golczewo na lata 2007 - 2013 

 Zbigniew Urbański przedstawił projekt uchwały i poinformował, że jest to 
nowy projekt uchwały, który stwarza możliwość pozyskania zewnętrznych środków 
dla miejscowości Golczewo również zgodnie z Programem Rozwoju Obszarów Wiej-
skich dla miejscowości poniżej 5 tys. mieszkańców. Plan ten jest podobny do wcze-
śniej przedstawionego i dotyczącego Wysokiej Kam. 
 Zastępca burmistrza poinformował, że na str. 30 niniejszego Planu występu-
ją błędy literalne dotyczące sumowania pozycji 8 i 11, które zostaną poprawione i 
właściwy projekt zostanie przedłożony na sesji Rady. 
 Radny Grzegorz Dyksy zwrócił uwagę na niewłaściwy opis zdjęć, który  
winien być zgodny ze stanem faktycznym. 
 Zastępca przyznał rację i w związku z tym stosowne poprawki zostaną nanie-
sione. 
 Radny Lech Ferdynus zapytał o zapis związany z rozbudową infrastruktury 
technicznej, dotyczący budowy obwodnicy miasta, pytając,  
czy w związku z tym były już plany przedstawiające jej przebieg ? 
 Zastępca wyjaśnił, iż budowa obwodnicy Golczewa ujęta jest w planie  
do wielu lat. W związku z tym, że Gmina nie jest w stanie wykonać  
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jej we własnym zakresie stosownym jest jej utrzymanie w dalszych planach, aby 
na przyszłość nie zamykać drogi dla innych inwestorów i wykreślenie jej z planu 
sprawi, że w skutkiem może się okazać to, że później nikt do tego planu nie  
powróci. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 2.7) projekt uchwały w sprawie przekazania nieruchomości 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że projekt niniejszej uchwały dotyczy przyzwolenia rady na przy-
stąpienie Gminy Golczewo do prowadzenia ustaleń z Agencją Nieruchomości Rol-
nych o nieodpłatne przekazanie następujących nieruchomości: działki nr 23/2  
o pow. 0,1826 ha położonej w obrębie Upadły z przeznaczeniem na realizację pro-
jektu „Budowa miejsca spotkań mieszkańców Upadły”, nr 67/3 o pow. 0,0390 ha 
położonej w obrębie Unibórz, na której usytuowana jest studnia głębinowa stano-
wiącą ujecie wód dla stacji wodociągu  zbiorowego, nr 67/6 o pow. 0,0468 ha poło-
żonej w obrębie Unibórz, wydzielonej jako droga dojazdowa  
do powyższej studni głębinowej. 
 
Radni nie wnieśli uwag do niniejszego projektu uchwały. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Ad. 2.8) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie własności 

gruntu za wynagrodzeniem 

Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że jest to uchwała, która pozwoli na finalizowanie złożonych wnio-
sków przez mieszkańców Gminy o nabycie wskazanych nieruchomości. Wyjaśnił, iż 
część mieszkańców Gminy, głównie użytkowników garaży przy  
ul. Osiedle Zdrojowe, Niepodległości i ul. Krótkiej wybudowali garaże na gruncie 
będącym własnością Gminy nie posiadając umocowania prawnego do tych nieru-
chomości. Poinformował, że art. 231 Kodeksu cywilnego reguluje sprawy przenie-
sienia własności gruntu. Użytkownicy wspomnianych nieruchomości złożyli wnio-
ski o ich nabycie lecz Gmina nie posiadając stosownej podstawy prawnej nie Może 
przystąpić do zawarcia aktu notarialnego. Wyjaśnił, że powyższa uchwała pozwoli 
na ich sprzedaż za wartość wyceny dla faktycznych użytkowników wspomnianych 
garaży. 

Radny Mieczysław Perużyński stwierdził, że powoływanie się na „zasiedze-
nie”, określa odpowiedni okres, który wynosi 20 lat. 

Zastępca burmistrza stwierdził, że każdy przypadek będzie rozpatrywany in-
dywidualnie i jest to przyzwolenie Rady globalne obowiązujące dla całej Gminy. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag do niniejszego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad. 2.9) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika Zakładu 

Usług Publicznych w Golczewie 

Radny Lech Ferdynus, przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pro-
jekt uchwały i poinformował, że zgodnie z art. 229 ustawy kodeks postępowania 
administracyjnego rozpatrywaniem skarg na kierowników jednostek gminnych jed-
nostek organizacyjnych organem właściwym do jej rozpatrzenia jest rada gminy, 
zaś Komisja Rewizyjna w zakresie swych działań posiada zapis dotyczący kontroli 
działalności gminnych jednostek organizacyjnych gminy. W związku z powyższym 
Komisja Rewizyjna zapoznała się szczegółowo z treścią wniesionych skarg, które 
wcześniej rozpatrzył Burmistrz Golczewa jako niewłaściwy organ. Stwierdził, że 
Burmistrz dostosowując się do obowiązującego stanu prawnego skargi na kierow-
ników jednostek przekazał do rady, która podjęła dalszego dopełnienia formalności. 

W niniejszym projekcie uchwały zawarto rozpatrzenie skargi wniesionej przez 
Panią Marię Bociańską, która samowolnie zdemontowała wodomierz i została po-
uczona przez pracowników ZUP, że tego nie powinna robić, ponieważ co jakiś czas 
musi być dokonywany jego odczyt. W związku z tym została pouczona, że za taką 
czynność przewidziana jest kara grzywny, więc Pani Bociańska napisała skargę do 
Burmistrza, który przeprowadził postępowanie wyjaśniające.  
Komisja Rewizyjna, po szczegółowej analizie zgromadzonych dokumentów uznała 
powyższą skargę za niezasadną, Pani Bociańska nie miała racji odwołując się do 
Burmistrza. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag do niniejszego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 2.10) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika Zakładu 

Usług Publicznych w Golczewie  

Radny Lech Ferdynus, przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pro-
jekt uchwały i poinformował, że Komisja Rewizyjna podobnie jak wyżej zapoznała 
się z treścią skargi wniesionej przez Panią Beatę Pastryk i szczegółowo sprawdziła 
jej zasadność. Powyższa skarga dotyczy wykonania przyłącza wodociągowego do 
drugiego przyłącza, co było skutkiem spadku wydajności przyłącza i ciśnienia wody 
i pogorszenia się komfortu jej zaopatrzenia do gospodarstwa domowego Pani Pa-
stryk.  
 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag do niniejszego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad. 2.11) projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk 

sportowych Moje Boisko „Orlik 2012” 

Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że inwestycja budowy kompleksu boisk sportowych „Orlik 2012” 
dobiega końca. Będzie to obiekt użyteczności publicznej i zgodnie z art. 40 ustawy 
o samorządzie gminnym powyższa uchwała będzie aktem prawa miejscowego. 
Proponowany w niej regulamin będzie określał ogólne zasady korzystania z niego. 
Poinformował także, że zgodnie z zawarta umową, Gmina jest zobowiązana przez 
okres 10 lat utrzymać w nim zatrudnienie trenera środowiskowego. 
 Radny Antoni Opowicz zwrócił uwagę na zapis w § 2 dotyczący czasu jego 
otwarcia „od poniedziałku do niedzieli”, uważa, że winno być „cały tydzień”. 
 Zastępca burmistrza poinformował, że zapis powyższy powtórzono z zawartej 
umowy. 
 Radny Piotr Gajda zapytał, czy obiekt będzie czynny w dni świąteczne ? 
 Zastępca burmistrza stwierdził, iż jest to wstępny projekt regulaminu, który 
winien obowiązywać od dnia jego otwarcia tj. od 1 maja br. Przewiduje się, że  
w godzinach dopołudniowych, obiektem sportowym będzie zawiadywała szkoła, zaś 
w godzinach popołudniowych będzie obiektem ogólnodostępnym. Jego funkcjono-
wanie będzie dostosowane do możliwości i potrzeb środowiska, które pokaże życie. 
Stwierdził, że w chwili obecnej nie mamy jeszcze zadeklarowanej osoby na stanowi-
sko trenera środowiskowego, który winien spełniać określone wymagania. 
 Radna Danuta Bednarz, zapytała jaki jest całkowity koszt budowy  
ww. boiska ? 
 Zastępca poinformował, że 13.900 zł, w tym kwotę 666 tys. zł stanowi dota-
cja i ponad 50 % wspomnianego kosztu dofinansowuje Gmina. Stwierdził, że w 
związku z niedotrzymaniem przez wykonawcę terminu jego oddania koszt realizacji 
budowy obniżono o kwotę 60 tys. zł. 
 Radny Tomasz Bartniczuk zwrócił uwagę, że projekt regulaminu nie zawiera 
zapisów związanych z jego naruszeniem i zapytał, jakie kryteria winien spełniać 
trener środowiskowy ? 
 Radny Mieczysław Perużyński uważa, że gospodarz obiektu winien za niego 
odpowiadać globalnie, zaś wielu właścicieli może przyczynić się do braku odpo-
wiedniego nadzoru i zwrócił uwagę, że w regulaminie brak jest zapisu dotyczącego 
nadzoru i odpowiedzialności ponoszonej przez gospodarza. 
 Ireneusz Wilk, sekretarz stwierdził, iż wszelkie rażące naruszenie prawa re-
gulowane będzie na podstawie kodeksu wykroczeń. 
 Zastępca burmistrza ustosunkował się do powyższych radnych i poinformo-
wał, że trenerem środowiskowym winien być nauczyciel lekcji w-f, lecz obecnie nie 
ma zadeklarowanej osoby i trwają w związku z tym uzgodnienia. Stwierdził, że po-
wołując trenera zostanie opracowany dla niego stosowny zakres pracy. Godziny 
otwarcia kompleksu boisk wykreuje pewne rozwiązania, które będą zależne od za-
interesowania nim poprzez użytkowników. Gmina przewiduje, że w godzinach zajęć 
lekcyjnych gospodarzem obiektu będzie szkoła. Burmistrz w drodze zarządzenia 
doprecyzuje zasady przekazania obiektu. Poinformował, że umowa dotycząca bu-
dowy „Orlika” nie przyzwala na jego wydzierżawienie i Gmina jest zobowiązana do 
zarządzania nim zgodnie z kodeksem pracy.  

Radny Lech Ferdynus zapytał, czy w skład komisji dokonującej odbioru 
technicznego „Orlika” mogą wchodzić również radni oraz czy Gmina będzie miała 
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wpływ na rozwiązania techniczne bu- dynku usytuowanego na boisku. Zwró-
cił zatem uwagę, że brak okien  w zamian za świetliki dachowe może przyczynić się 
do sporej straty ciepła i skraplania się powietrza. 

Zastępca burmistrza stwierdził, iż odbiór będzie wykonany zgodnie z prawem 
budowlany, i w skład Komisji mogą wejść również radni. Powiedział, że kierownik 
budowy nadzoruje wykonywane prace i na bieżąco jest prowadzona książka budo-
wy. Wykonawca przedstawił projekt jego budowy, który jest realizowany i dodał, że 
budynek ten nie jest  przystosowany dla osób niepełnosprawnych, lecz Gmina nie 
miała wpływu na tworzenie tego projektu. 

Radny Mieczysław Perużyński zwrócił się z wnioskiem o zawarcie w regula-
minie zapisu związanego z odpowiedzialnością gospodarza za stan obiektu, bez 
względu na to, kto będzie tym gospodarzem, ponieważ mając prawa winien posia-
dać także obowiązek. 

Zbigniew Olech, radca prawny poinformował, że w ramach kompetencji do 
określonych zasad korzystania z obiektu nie należy narzucać na żaden podmiot 
obowiązków w drodze uchwały, odpowiedzialność za jego stan będzie wynikała z 
zawartej umowy o pracę z gospodarzem obiektu. Regulamin winien określać ogólne 
zasady korzystania z niego. 

Radny Mieczysław Perużyński wycofał wniosek. 
Radny Tomasz Bartniczuk zapytał, czy od 1 maja będzie wykonany monito-

ring obiektu ? 
Zastępca burmistrza poinformował, że jest plan podłączenia monitoringu, 

lecz jest to zależne od posiadanych środków finansowych. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag do niniejszego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 2.12) projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym 

lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną  

lub Gminę Golczewo 

Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie przeciwpożarowej, której przepisy 
weszły w życie w dniu 25 września 2998 r., członek ochotniczej straży pożarnej, 
który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizo-
wanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę otrzymuje ekwiwalent pieniężny, 
którego wysokość określa rada gminy w drodze uchwały. Poinformował, zgodnie z 
deklaracją strażaków OSP że dotychczas ekwiwalent nie był wypłacany i dziś trud-
no jest udokumentować poprzedni okres. W niniejszym projekcie uchwały propo-
nuje się ekwiwalent pieniężny przysługujący członkowi ochotniczej straży pożarnej 
w wysokości 60 % ,1/175 przeciętnego wynagrodzenia, ogłoszonego przez Prezesa 
Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku Urzędowym Rzeczpospolitej Polskiej 
„Monitor Polski” za udział w działaniu ratowniczym, natomiast kwotę 40 % 1/175 
również przeciętnego wynagrodzenia za udział w szkoleniu pożarniczym. Płatność 
ryczałtu będzie naliczana kwartalnie po przedłożeniu odpowiednich dokumentów, 
w zaokrągleniu do pełnych dziesiątek groszy w górę i dodał, że proponuję się wej-
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ście w życie niniejszej uchwały od 1 kwietnia br. W budżecie Gminy są za-
bezpieczone środki na wypłatę ekwiwalentów i poinformował, iż w związku z tym 
nie będą już przewidziane nagrody dla strażaków z okazji Dnia Strażaka. 

Radny Antoni Opowicz zwrócił uwagę, że OSP jest jedyna najlepiej zorgani-
zowaną grupą funkcjonującą na terenie gminy i w związku z tym winny się odbyć 
konsultacje z nimi przy ustaleniu proponowanych stawek, ponieważ z posiadanych 
informacji wie, iż z Zarządem Powiatowym takowych przeprowadzono. 

Zastępca burmistrza stwierdził, że projekt uchwały budzi wiele kontrowersji, 
zaś konsultacje przeprowadzono z prezesami i komendantami OSP. 
Wysokość proponowanych stawek jest podobna w ościennych gminach. 

Radny Tomasz Wawrzyński uznał, iż właściwym jest przyznanie ekwiwalentu 
dla strażaków lecz, czy to nie wpłynie na budżet straży ? 

Radny Mieczysław Perużyński zapytał, czy strażacy będą otrzymywać ekwi-
walent np. za zabezpieczenie wyścigu, szerszenie itp. akcje, zapytał także , jaką 
ilość wyjazdów brano pod uwagę przy tworzeniu symulacji ? 

Zastępca burmistrza poinformował, że wykonano stosowną symulację prze-
prowadzonej ilości akcji bojowych i kosztów przeznaczonych na nagrody. Wysokość 
poniesionych wydatków w latach poprzednich mieści się w budżecie OSP lecz dziś 
trudno jest przewidzieć jaka ilość akcji będzie w kolejnych latach. 
Poinformował, że komendanci poszczególnych jednostek OSP nie wnieśli zastrzeżeń 
do proponowanych stawek. 
Stwierdził, że akcje społeczne, przeprowadzane przez OSP będą odbywały się na 
zasadzie dogadania się. Na OSP w budżecie Gminy zabezpieczono kwotę 
238.400,00 zł, w tym kwotę 71.000,00 zaplanowano na wynagrodzenia. 

Radny Mieczysław Perużyński uważa, że proponowana kwota w wysokości 
ok. 10 zł/1 godz., jest zbyt niska 

Ireneusz Wilk, sekretarz poinformował, że powyższa kwota nie będzie opo-
datkowana. Wypłata ekwiwalentu będzie formą stabilizacji dla strażaków biorących 
czynny udział w prowadzonych akcjach. Do niniejszego projektu załączono wzory 
załączników, które będą podstawą jego wypłaty. 
Poinformował ponadto, że strażak biorący udział w akcji lub szkoleniu winien 
oświadczyć, iż za czas nieobecności w pracy związany z ww. udziałem nie otrzymał 
wynagrodzenia z tytułu zatrudnienia.  
Proponowana kwota w wysokości ok. 10 zł za udział w akcji bojowej będzie obowią-
zywała na dzisiejszy, jest to podstawa ruchoma, zależna od przeciętnego wynagro-
dzenia ogłoszonego przez GUS. 
 Radny Grzegorz Dyksy uważa, że dzięki temu, że zostanie ustalony ekwiwa-
lent, to więcej strażaków będzie brało udział w akcjach.  
 
Radni nie wnieśli więcej uwag do niniejszego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Ad. 2.13) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie  

Gminy Golczewo na 2009 r. 

 Barbara Deszyńska, skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały i poinfor-
mowała, że projekt niniejszej uchwały został zmieniony i dziś po dokonaniu popra-
wek został przedłożony radnym. 
Poinformowała, że zmiana dotyczy przesunięcia środków w kwocie 30 tys. zł  
na dalszą budowę schroniska dla zwierząt. 
Poinformowała, że kwota 100 tys. zł przeniesiona jest z poprzedniego zadania – 
Budowa Centrum społeczno-Kulturalnego w Wysokiej Kam., której beneficjentem 
będzie Biblioteka Publiczna w Golczewie, w związku z tym należało dokonać prze-
niesienia środków finansowych w poszczególnych rozdziałach. 
Przeniesienie powyższych środków przyczyni się do możliwości złożenia wniosków  
o dofinansowanie z Programu Rozwoju obszarów Wiejskich. Dokonano również 
przeniesienia środków finansowych z rozdziału 92195 na rozdział 92116 w kwocie 
15 tys. zł, gdzie wniesiono nowe zadania dotyczące Rewitalizacji Wzgórza Zamko-
wego, związane jest to również z pozyskaniem zewnętrznych środków finansowych. 
 Radny Grzegorz Dyksy, zapytał, czy zwiększenie wydatków na schronisko dla 
zwierząt wynika z dofinansowania innych gminy ? 
 Skarbnik poinformowała, że są to Gminy Golczewo, które przeznacza się  
na zmiany kosztorysowe i dokumentację techniczną. 
 Zastępca burmistrza dodał, że planuje się wykonanie zmian planistycznych 
związanych z zadaszeniem i kanalizacją, której nie zawiera wstępna dokumentacja. 
Poinformował ponadto, że Gmina wystąpiła do wszystkich gmin partycypujących  
w kosztach budowy schroniska o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie 
na jego dalsze funkcjonowanie. Stwierdził ponadto, że prowadzenie schroniska  
jest bardzo kosztowne i koszty należy rozłożyć na wszystkie gminy. 
 radny Mieczysław Perużyński, zapytał o zmniejszenie o kwotę 30 tys. zł  
w Gospodarce wodno-ściekowej. 
 Skarbnik poinformowała, że zmniejsza się wydatki zaplanowane na oczysz-
czalnię ścieków. 
 
Radni nie wnieśli uwag do niniejszego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi kolejno załącznik nr 15 i 16 do protokołu 

 
Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania 

 Zastępca burmistrza poinformował, że odnośnie pozyskania środków finan-
sowych na odbudowę drogi wojewódzkiej nr 108 łącznie z przebudową chodników 
doprowadziliśmy do tego, że na naszym terenie pojawiła się Komisja Bezpieczeń-
stwa Drogowego działająca przy Urzędzie Marszałkowskim i przyjęli jedynie propo-
zycję przebudowy ciągu pieszych w miejscowości Baczysław, mimo tego, że Gmina 
składała również propozycje ich utworzenia w innych miejscowościach Gminy Gol-
czewo. Po dokonaniu uzgodnień winno być zawarte porozumienie i podjęta uchwa-
ła Rady na wspólne finansowanie tego zadania. 
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 Radny Mieczysław Perużyński zwrócił uwagę, że swego czasu Gmina 
Międzyzdroje zaproponowała Gminie Golczewo udział w Festiwalu Gwiazd, zapytał 
więc, dlaczego nie doszło do zawarcia porozumienia ? 
Stwierdził ponadto, że w gabinecie Burmistrza jest bardzo atrakcyjne biurko, które 
Burmistrz otrzymał jako darowiznę, które Jego zdaniem winno być zarejestrowane 
jako darowizna w Państwowej Komisji Wyborczej dodał, że wcześniej zwracał uwagę 
na taki stan rzeczy, lecz Jego uwaga była jednak zlekceważona. 
Zapytał więc „czy ono ma się znaleźć ć w rejestrze korzyści, czy nie ?” 
 Andrzej Danieluk, burmistrz wyjaśnił, że „nie Burmistrz lecz Gmina, są na to 
dokumenty”. Uznał, że stwierdzenie „lekceważone” jest niewłaściwe.  
 Radny M. Perużyński wycofał powyższe stwierdzenie. 
 Burmistrz stwierdził, że organizatorzy Festiwalu Gwiazd zrezygnowali jednak 
z usług naszej Gminy ze względu na zbyt dużą odległość od Międzyzdrojów. 
 
 Radny Antoni Opowicz zapytał, czy mieszkańcy pałacu w Niemicy mają moż-
liwość nabycia lokali mieszkalnych, w których zamieszkują ? 
 Zastępca burmistrza poinformował, że warunki nabycia lokali mieszkalnych 
reguluje uchwała rady Miejskiej i główną podstawą jest czyste konto lokatorów, tj. 
winny być uregulowane wszelkie zobowiązania wobec Gminy z tytułu użytkowania 
lokalu. 
 
 Radny Tomasz Bartniczuk zwrócił się z wnioskiem o podcięcie gałęzi przy  
ul. Szkolnej w Golczewie, które uniemożliwiają bezpieczne mijanie się autobusów 
szkolnych. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że w najbliższym czasie gałęzie zostaną 
podcięte. 

 
 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy Gmina Golczewo występowała do Zarzą-
du Dróg o remont drogi Golczewo – Przybiermów ? 
 Zastępca burmistrza powiedział, że w najbliższym czasie zostaną uzupełnio-
ne największe ubytki w jezdni, zaś gdy warunki pogodowe ulegną poprawie Zarząd 
Dróg przystąpi jej łatania. 
 Burmistrz dodał, że projekt remontu powyższej drogi przewidywany  
jest na 2013 r. 
 
 Radna Danuta Bednarz, zapytała, czy w klubie sportowym „Iskra Golczewo” 
zatrudniony jest trener, jeśli tak, to z jakich środków jest finansowany ? 

Zwróciła uwagę, że składała do burmistrza zapytanie, lecz nie otrzymała do-
tychczas oczekiwanej odpowiedzi dotyczące pobierania opłat przez kierownika ZUP 
za miejsca na cmentarzu. Czy jest zgodne z prawem pobieranie opłat zaległych 
obowiązujących 10- 15 lat temu w wysokościach stawek obecnie obowiązujących. 

Zapytała także, jaki jest plan, koszt finansowy planowany na Wysoką Kam. w 
2009 r ponieważ w dniu jutrzejszym odbędzie się zebranie wiejskie  
o tą informację ubiegają się jej mieszkańcy. Czy poza boiskiem sportowym plano-
wane są jakieś inwestycje i czy będą przeznaczone jakieś środki finansowe na tą 
miejscowość ? 
 Zastępca burmistrza poinformował, że Gmina nie zatrudnia trenera. Zarząd 
klubu sportowego decyduje o wydatkach i finansowaniu swego klubu sportowego 
oraz określa jego działania, każdy z prezesów klubu wie lie może wydatkować środ-
ków finansowych. 
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Radca Prawny odnośnie opłat za miejsce na cmentarzu poinformował, że 

opłata jest za całe 20 lat, ale w regulaminie nie jest uregulowane od kiedy jest wy-
magalna, w związku z tym nie wiadomo jak liczyć przedawnienie, które liczy się od 
dnia kiedy jest obowiązek zapłaty. Na podstawie Kodeksu Cywilnego można przyjąć 
założenie, opłata jest wymagalna w momencie początku okresu  
20-letniego i jeśli ktoś nie zapłaci przez pierwsze 20 lat, to drugie 10 ma teoretycz-
nie gratis, bo już się jemu przedawniło. Wobec tego należy przyjąć, że można żądać 
zapłaty przez cały okres 20 lat i winno ono wynosić wysokości takie jakie są w dniu 
wnoszenia. Stwierdził, iż przepisy prawa na to w ogóle nie odpowiadają. Poinfor-
mował, że w regulaminie opłat należy wskazać wprost, że obowiązuje opłata jaka 
jest w dniu wnoszenia i dodał, że takiego zapisu nie ma w obecnym regulaminie 
opłat za miejsce na cmentarzu dlatego nie potrafi odpowiedzieć  
w jakiej wysokości w chwili obecnej winny być pobierane opłaty za ubiegłe lata. 

Radna Danuta Bednarz powiedziała, że mieszkańcy wyrażają chęć zapłaty 
zaległości lecz w kwotach, które obowiązywały w ubiegłych latach. 
 Burmistrz powiedział, niech zapłacą stare stawki a później będziemy  
rozmawiać, każdy wniosek będzie rozpatrywany indywidualnie. 

Zastępca burmistrza, odnośnie planów związanych z wydatkami dla Wysokiej 
Kam. poinformował, że informację przedstawi na zebraniu osoba, która  
z ramienia Gminy będzie w nim uczestniczyła i stwierdził, że w Wysokiej Kam. dużo 
się dzieje, jeśli chodzi o miejscowość. 

Radna Danuta Bednarz odpowiedziała, że nie dostrzegają tego mieszkańcy. 
 
Więcej wniosków radni nie złożyli. 
 

Ad. 4 Zakończenie obrad 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący obrad dokonał  
zamknięcia wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej  
w Golczewie. 
 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Inspektor      Przewodniczący Komisji  
     Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 

 
Danuta Krupa      Grzegorz Dyksy 

 

 

 

 


